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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 4/2011 
Caràcter: ordinària  
Data: 25 de març de 2011 
Horari: de 10:30 a 13:00 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a Tinenta d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinenta d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinenta d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,   5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinenta d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,    Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Juan Gómez López,    Regidor 
Sara Mestres Llusà,    Regidora 
Luis Franco Bergua,    Regidor 
Neus Brocal Mañas,    Regidora 
Alexis Guallar Tàsies,    Regidor 
Miquel Padilla Díaz,    Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,    Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
Antoni Chico Purroy                        Regidor  
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,    Regidor 
Montserrat Bergés Saura,   Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,   Regidor 
Ramon Camats Guàrdia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
 
Excusa la seva assistència: 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS AL PLE ORDINARI DE 28-2-
2011 I AL PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 8-3-2011  
 
Per unanimitat s‟acorda aprovar les actes corresponents al Ple ordinari del dia 25 de 
febrer de 2011 i al Ple extraordinari del dia 8 de març de 2011. 
 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L‟ALCALDIA DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l‟Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 902 fins al núm. 1606 ambdós inclosos.  
 
 
 
3.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D‟INICI D‟EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D‟UNA 
PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU A LA UNIÓ ESPORTIVA BORDETA 
 
Per unanimitat s‟acorda ratificar el decret d‟Alcaldia de data 2-3-2011, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la Unió Esportiva Bordeta per a la concessió al seu favor d‟una Placa de 
la Paeria al mèrit esportiu. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor del „expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal  que procedeixin a la tramitació de l‟expedient. 
 
 
 
4.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D‟INICI D‟EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA 
MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC AL SR. JOSEP 
PRENAFETA GAVALDÀ 
 
Per unanimitat s‟acorda ratificar el decret d‟Alcaldia de data 22-3-2011, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Sr. JOSEP PRENAFETA I GAVALDÀ,  per a la concessió al seu favor 
d‟una  Medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2.- Nomenar  a S.Sa. Montserrat Parra Albà,  regidora instructora de l‟expedient i al Sr. 
Lluís Sanmartín Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l‟expedient. 
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5.- SUBSTITUCIÓ D‟UN DELS REPRESENTANTS DELS GRUPS MUNICIPALS (CIU) 
QUE HA DE FORMAR PART DEL CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL  
 
Vista la proposta d‟Alcaldia, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Nomenar com a membre del Consell Econòmic i Social de Lleida el regidor Sr. 
MIQUEL PADILLA i DIAZ, a proposta del Grup Municipal de CiU, en substitució del Sr. 
ISIDRE GAVIN I VALLS. 
 
2n. Donar trasllat d‟aquest acord als interessats i a la Presidència i Secretaria del Consell 
Econòmic i Social, als efectes oportuns. 
 
 
 
6.- APROVACIÓ DEL CONVENI MARC AMB EL CONSORCI PER A LA 
NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA I APROVACIÓ DE L„ANNEX AL CONVENI; 
DESENVOLUPAMENT DE PROGRAMES I ACTUACIONS D‟ACOLLIMENT 
LINGÜÍSTIC  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Promoció Cultural i Festes, per 
unanimitat s‟acorda: 
 
Aprovar el conveni marc entre el consorci per a la Normalització Lingüística i l‟Ajuntament 
de Lleida per al desenvolupament de programes i actuacions d‟acolliment lingüístic. 
 
Aprovar l‟annex al conveni marc entre el Consorci per a la Normalització Lingüística i 
l‟Ajuntament de Lleida per al desenvolupament de programes i actuacions d‟acolliment 
lingüístic mitjançant l‟organització de l‟Espai Àgora (aula de llengua). 
 
L‟aportació de l‟Ajuntament de Lleida al Consorci per a la Normalització Lingüística és de 
15.000 euros.  
 
 
 
7.- CONVALIDACIÓ DEL  DECRET D‟ALCALDIA DE DATA 10-3-2011 
 
Per unanimitat s‟acorda convalidar el decret d‟Alcaldia de data 10-3-2011 relatiu a la 
correcció d‟errades materials de l‟acord del Ple de data 29-11-2010 d‟aprovació de 
l‟adequació del catàleg/relació de llocs de treball de l„Ajuntament de Lleida i dels seus 
organismes autònoms.  
 
 
 
8.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L‟AJUNTAMENT 2010  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2011, la Liquidació del 
Pressupost de l'Ajuntament, corresponent a l'exercici de 2010, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el 
text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la 
mateixa, fent constar el següent: 
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a)  -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-10        63.920.397,49 
 
     -Obligacions pressupostàries pendents 
           de  pagament a 31-12-10       35.024.835,95 
 

 b) -Resultat  pressupostari de  l'exercici        -155.709,34 

 
      -Resultat pressupostari ajustat                        9.500.364,22 
 
 c) –Romanent de Tresoreria:  
      - Drets pendents de cobrament   a 31-12-10     63.076.707,55 
 
      - Obligacions pendents de pagament a 31-12-10            44.779.823,69         
 
      - Fons líquids a 31-12-10                  7.668.331,73 
 
      - Romanent de Tresoreria       25.965.215,59 
 
      - Saldos de dubtós cobrament       17.551.628,11 
 
      - Romanent de Tresoreria afectat a  
         despeses amb finançament afectat        6.212.508,59 
 
      - Romanent de Tresoreria per a des- 
         peses generals            2.201.078,89 
 
 
 
9.-  LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L‟INSTITUT MUNICIPAL D‟OCUPACIÓ  
“SALVADOR SEGUÍ” 2010  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2011, la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut  Municipal d‟Ocupació “Salvador Seguí”, corresponent a l'exercici 
de 2010, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s‟aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, 
es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a)  -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-10   3.482.709,13 
 
     -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-10             958.379,40 
 
 b)  -Resultat  pressupostari de  l'exercici                1.771.618,62 
 
      -Resultat pressupostari ajustat                            354.272,78 
 
  c)  -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-10               3.499.336,31 
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       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-10        1.127.306,01 
 
       - Fons líquids a 31-12-10               243.801,97 
 
- Romanent de Tresoreria total            2.615.832,27 
 
- Saldos de dubtós cobrament                          8.084,53 
 
- Romanent de Tresoreria afectat a despeses 
          Amb finançament afectat               2.236.226,34 
 
- Romanent de Tresoreria per a despeses generals           371.521,40 
 
 
 
10.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L‟INSTITUT MUNICIPAL D‟INFORMATICA 
DE LLEIDA 2010  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2011, la Liquidació del 
Pressupost de l‟Institut Municipal d'Informàtica de Lleida, corresponent a l'exercici de 
2010, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 
de març, pel qual s‟aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es 
dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-10   719.401,77 
  
    -Obligacions pressupostàries pendents de pagament a 31-12-10  674.081,09 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici                -30.794,45 
 
      -Resultat pressupostari ajustat               54.497,10 
 
  c) -Romanent de Tresoreria: 
 
      - Drets pendents de cobrament a 31-12-10      728.356,51 
 
      - Obligacions pendents de pagament a 31-12-10     735.423,37 
        
      - Fons líquids a 31-12-10              65.059,60 
 
      - Romanent de Tresoreria total          57.992,74 
 
      - Saldos de dubtós cobrament            7.158,49 
 
      - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat                                                               - - 
 
      - Romanent de Tresoreria per a despeses generals                                   50.834,25 
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11.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST  DE  L‟INSTITUT MUNICIPAL DE COMERÇ, 
MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 2010  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2011, la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida, corresponent 
a l'exercici de 2010, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-10   198.970,45 
 
     Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-10         245.523,76 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici                        -27.587,65 
 
     -Resultat pressupostari ajustat                             - 27.587,65 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
 
      - Drets pendents de cobrament  a 31-12-10     203.894,41 
 
      - Obligacions pendents de pagament a 31-12-10             283.628,20 
 
      - Fons líquids a 31-12-10                 169.152,22 
 
      - Romanent de Tresoreria total                  89.418,43 
 
      - Saldos de dubtós cobrament          20.000,25 
 
      - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament afectat       -  -  
 
      - Romanent de Tresoreria per a despeses generals                                  69.418,18 
 
 
 
12.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE TURISME DE LLEIDA 2010  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2011, la Liquidació del 
Pressupost de Turisme de Lleida, corresponent a l'exercici de 2010, i en compliment 
d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s‟aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple 
de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-10   392.191,13 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de pagament a 31-12-10  396.672,33 
        
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici       -273.273,81 
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     -Resultat pressupostari ajustat                13.180,64 
 
c) - Romanent de Tresoreria: 
 
    -  Drets pendents de cobrament a 31-12-10             407.067,83 
 
    - Obligacions pendents de pagament a 31-12-10            434.842,79       
 
    - Fons líquids a 31-12-10                270.197,16 
 
    - Romanent de Tresoreria total               242.422,20 
 
    - Saldos de dubtós cobrament           8.698,17          
 
    - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb  
     finançament afectat                 217.888,67 
 
     -Romanent de Tresoreria per  a despeses generals             15.835,36 
 
 
 
13.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L‟INSTITUT MUNICIPAL D‟ACCIÓ 
CULTURAL 2010  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2011, la Liquidació del 
Pressupost de l‟Institut Municipal d‟Acció Cultural, corresponent a l'exercici de 2010, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s‟aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna 
compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de  cobrament a 31-12-10          1.840.818,46 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-10  1.921.311,90 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici           -68.185,75 
 
    -Resultat pressupostari ajustat            -68.185,75 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
 
     - Drets pendents de cobrament  a 31-12-10      1.851.459,19 
 
     - Obligacions pendents de pagament a 31-12-10     2.019.590,75           
        
     - Fons líquids a 31-12-10                     234.043,23      
 
      -Romanent de Tresoreria total             65.911,67 
 
     - Saldos de dubtós cobrament               4.991,52 
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     - Romanent de Tresoreria afectat a  despeses amb finançament afectat             - -     
 
     - Romanent de Tresoreria  per a despeses generals          60.920,15 
 
 
 
14.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L‟INSTITUT MUNICIPAL D‟ACCIÓ 
ESPORTIVA 2010  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2011, la Liquidació del 
Pressupost de l‟Institut Municipal d'Acció Esportiva, corresponent a l'exercici de 2010, i 
en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s‟aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna 
compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-10   465.091,06 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-10  321.079,51 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici        -72.281,17 
 
     -Resultat pressupostari ajustat        -72.281,17 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
 
     - Drets pendents de cobrament  a 31-12-10      474.591,89 
 
     - Obligacions pendents de pagament a 31-12-10     467.705,30 
        
     - Fons líquids a 31-12-10           52.868,16 
 
     - Romanent de Tresoreria total           59.754,75 
 
     - Saldos de dubtós cobrament          46.268,39 
 
      - Romanent de Tresoreria afectat a  despeses amb finançament afectat.       -  -   
 
      - Romanent de Tresoreria per a despeses generals      13.486,36 
 
 
 
15.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L‟INSTITUT MUNICIPAL D‟EDUCACIÓ 2010  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2011 la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut Municipal d‟Educació, corresponent a l'exercici de 2010, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-10          2.215.278,50 
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    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-10  2.534.580,55 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici           -50.329,27 
 
     -Resultat pressupostari ajustat                    49.824,26 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
 
     - Drets pendents de cobrament  a 31-12-10              2.215.278,50   
       
     - Obligacions pendents  de pagament a 31-12-10                     2.582.579,52 
 
     - Fons líquids a 31-12-10                   436.127,52  
    
     - Romanent de Tresoreria total                    68.826,50 
 
     - Saldos de dubtós cobrament                    53.074,43         
       
     - Romanent de Tresoreria afectat  a despeses amb finançament afectat.           - - 
          
      - Romanent de Tresoreria per a despeses generals                15.752,07 
 
 
16.-  DONAR COMPTE DELS INFORMES REFERENTS A L‟ACOMPLIMENT DE 
L‟OBJECTIU D‟ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I DE L‟AVALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT DEL PLA DE SANEJAMENT 
 
Vist el dictamen de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, segons el qual: 
 
En compliment d‟allò previst a l‟article 16.2 del Reial decret 1463/2007, de 2 de 
novembre, pel qual s‟aprova el Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 
de desembre, d‟Estabilitat Pressupostària, en la seva aplicació a les entitats locals, la 
Intervenció ha emes informe segons el qual en fase de liquidació 2010 es compleix 
l‟objectiu d‟estabilitat en termes de capacitat de finançament. 
 
Així mateix en compliment de l‟establert en el RDL 5/2009, s‟ha avaluat el compliment del 
pla de sanejament. Les dades establertes en aquest informe relatives a la execució real 
coincideixen amb la liquidació del pressupost aprovada per l‟Alcalde en data 28 de febrer 
de 2011. 
 
Les dades de la liquidació es traslladen als corresponents organismes de tutela financera 
dels plans vigents, tant de  l‟Administració del Estat com de l‟Administració de la 
Generalitat de Catalunya, amb els formats que cada organisme requereixi. 
  
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat dels informes abans esmentats referents a 
l‟acompliment de l‟objectiu d‟estabilitat pressupostària i de l‟avaluació del compliment del 
pla de sanejament. 
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17.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES 
A L‟ANY 2010 I ANTERIORS  
 
Vist el dictamen de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC, ICV-EUiA i del 
regidor no adscrit i 2 abstencions del Grup Municipal del PP, s‟acorda: 
 
Com a conseqüència d‟atendre a diferents serveis municipals, s‟han efectuat despeses a 
l‟any 2010 i anteriors sense consignació, per la qual cosa s‟acorda reconèixer crèdits per 
al seu pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost Municipal 2011. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l‟expedient, essent l‟import 
total de 2.056.680,87 EUR. 
 
 
18.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES 
A L‟ANY 2010 I ANTERIORS DE L‟INSTITUT MUNICIPAL D‟ACCIÓ CULTURAL 
 
Vist el dictamen de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC, ICV-EUiA i del 
regidor no adscrit i 2 abstencions del Grup Municipal del PP, s‟acorda: 
 
Com a conseqüència d‟atendre a diferents serveis municipals, s‟han efectuat despeses a 
l‟any 2010 i anteriors sense consignació, per la qual cosa s‟acorda reconèixer crèdits per 
al seu pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost de l‟Institut Municipal de 
Serveis Culturals 2011. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l‟expedient, essent l‟import 
total de 197.889,10  EUR. 
 
 
 
19.- DONAR COMPTE DE LA INEXISTÈNCIA DE RECLAMACIONS A L‟EXPEDIENT 
DE MODIFICACIÓ DE L‟ORDENANÇA FISCAL MUNICIPAL 3.1 TAXA PER 
OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA  
 
Havent-se aprovat amb data 28 de gener de 2011, l‟expedient de modificació de 
l‟Ordenança fiscal municipal 3.1 Taxa per ocupació de la via pública i exposat a 
informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 17, de data 3 de febrer de 2011 i 
tauler d‟anuncis d‟aquest Ajuntament, no es va presentar en contra cap reclamació, 
considerant-se en conseqüència l‟esmentat expedient aprovat amb caràcter definitiu. 
 
El Ple de l‟Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l‟esmentat expedient de modificació de l‟Ordenança fiscal municipal 3.1 Taxa per 
ocupació de la via pública i de l‟aprovació amb caràcter definitiu del mateix.   
 
 
 
20.- ORDENANÇA PREU PÚBLIC 4.3 PER A LA UTILITZACIÓ D‟ESPAIS DEL VIVER 
PER A EMPRENEDORS DE LA FORMACIÓ PROFESSIONAL DE LLEIDA  
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Vist l‟expedient tramitat al respecte, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovar l‟Ordenança Preu públic 4.3 per la utilització d‟espais del viver per a 
emprenedors de la formació professional de Lleida. Aquesta ordenança fiscal 4.3 entrarà 
en vigor al dia següent de la publicació al Butlletí Oficial de la Província i romandrà en 
vigor fins que no es modifiqui o es derogui. 
 
2n. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s‟aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, aquest acord s‟exposarà al públic al tauler d‟edictes de l‟Ajuntament durant un 
termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran examinar 
l‟expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L‟anunci d‟aquesta exposició 
s‟ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que tinguin 
més difusió de la província. 
 
3r. Si un cop finit el període d‟exposició no s‟ha presentat cap reclamació, s‟haurà 
d‟entendre com a definitivament aprovat l‟acord d‟establiment d‟aquesta ordenança fiscal, 
de conformitat amb allò disposat en l‟article 17.3 del mateix text legal. 
 
4t.  Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
21.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE 
L‟AJUNTAMENT 2011 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, i l‟informe de l‟interventor, amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, 
CiU, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 2 abstencions del Grup Municipal del PP , 
s‟acorda: 
 
1r.  Aprovar l‟expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l‟Ajuntament 2011 
(I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . .        1.038.048,65 
9. . . . . . . . . . . . . .        1.163.030,24 
TOTAL. . . . . . .            2.201.078,89 

 
 

ESTAT D‟INGRESSOS 
-Augments- 

CAPÍTOL                              IMPORT 
8. . . . . . . . . . . . . .           2.201.078,89 

 
R E S U M 
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Augment en despeses                 2.201.078,89 
                                   Augment d‟ingressos (aplicació 

Romanent de tresoreria)             2.201.078,89 
                                                      ANIVELLAT 

 
 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l‟índex general de documents generals de 
l‟expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d‟exposició pública, 
l‟acord d‟aprovació de l‟expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l‟Ajuntament 2011 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment 
l‟expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 
2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals. 
 
 
22.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE 
L‟INSTITUT MUNICIPAL D‟INFORMÀTICA  2011 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial 
i l‟informe de l‟interventor, amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC, 
ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 2 abstencions del Grup Municipal del PP, s‟acorda: 
 
1r. Aprovar l‟expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l‟Institut Municipal 
d‟Informàtica 2011 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

6. . . . . . . . . . . . . . .        31.905,17 
T O T A L. . . . . . . . . . .  31.905,17 

 
 

ESTAT D‟INGRESSOS 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

8 .  . . . . . . . . . . . .          31.905,17 
 
 

R E S U M 
 

Augment en despeses . . . . .         31.905,17 
                                    Augment d‟ingressos (aplicació 

romanent de tresoreria). . . . .         31.905,17 
                                                     ANIVELLAT 
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2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l‟índex general de documents generals de 
l‟expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d‟exposició pública, 
l‟acord d‟aprovació de l‟expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l‟Institut 
Municipal d‟Informàtica 2011 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l‟expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Local. 
 
 
 
23.- EXPEDIENTS DE GESTIÓ TRIBUTÀRIA, “IMPOST DE CONSTRUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES”, CONCESSIÓ DE BONIFICACIONS 
 
Vistes les propostes de la presidenta de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s‟acorda: 
 
- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l‟Impost de construccions, 
instal·lacions i obres a la Universitat de Lleida (expedient 89/2010 d‟obres majors) de 
l‟edifici mòdul 5B per R+D+I de l‟ETSEA a l‟av. Alcalde Rovira Roure 175, resultant una 
quota a liquidar de 3.297,33 € (50% s/ 6.594,65 €). 
 
- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l‟Impost de construccions, 
instal·lacions i obres a la Caixa d‟Estalvis i Pensions de Barcelona (llicència d‟obres 
majors expedient 169/2009) de l‟edifici Caixa Forum Lleida a l‟av. Blondel, 3, resultant 
una quota a liquidar de 4.499,59 € (50% s/ 8.999,18€). 
 
 
 
24.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT A LA LLAR MUNICIPAL DE JUBILATS DE SUCS  
 
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a la Llar 
Municipal de Jubilats de Sucs, fonamentada en la important tasca que des de fa més de 
25 anys està duent a terme, especialment amb la gent gran, tot i potenciant la participació 
d'aquest col·lectiu en les activitats i en la vida lúdica i de lleure de la nostra ciutat.  
 
 
 
25.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT A ADC – ASSOCIACIÓ DE DIABÈTICS DE CATALUNYA – 
DELEGACIÓ LLEIDA  
 
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a l'ADC-
Associació de Diabètics de Catalunya-delegació de Lleida, fonamentada en la dedicació i 
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tasca duta a terme durant aquests 25 anys en el camp de la salut a la nostra ciutat. 

 
 
26.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT A L‟HOSPITALITAT MARE DE DÉU DE LOURDES  
 
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a l'Hospitalitat 
Mare de Déu de Lourdes, fonamentada en  què des de ja fa 25 anys l'entitat ha estat un 
molt bon referent a Lleida, i són moltes les persones que, ara i abans, hi tenen un record 
entranyable de vivències de diferents generacions, així com, per la labor d'una i a una 
comunitat oberta a  tothom. 
 

 
27.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA 
SOLIRARITAT A LA PARRÒQUIA MARE DE DÈU DE MONTSERRAT  
 
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda:  
  
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a la Parròquia 
Mare de Déu de Montserrat, fonamentada en què des de ja fa 50 anys la parròquia ha 
estat un molt bon referent a Lleida, i són moltes les persones que, ara i abans, hi tenen 
un record entranyable de vivències de diferents generacions, així com, per la tasca 
pastoral duta a terme a la seva comunitat. 
 

 
28.- APROVACIÓ DEFINITIVA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT A L‟ESGLÈSIA ADVENTISTA DEL SETÈ DIA  
 
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a l'Església 
Adventista del Setè Dia, fonamentada en el reconeixement a l'església per la seva tasca 
durant 50 anys en el camp de la lluita contra la pobresa i exclusió social, així com per la 
seva dedicació a la comunitat. 
 

 
29.- APROVACIÓ DEL PAGAMENT DE LA QUOTA AL FONS CATALÀ DE 
COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT PER A LA REALITZACIÓ DELS 
PROJECTES DE COOPERACIÓ INTERNACIONAL PER A L‟AN 2011  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta de pagament de la quota per a l‟any 2010 a l‟entitat Fons Català 
de Cooperació per al Desenvolupament amb el NIF: G-17125832, amb un total de 30.051 
euros. 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l‟esmentada quota dintre del segon semestre 
d‟aquest any. 
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30.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ PER AL SUPORT A LES ACCIONS 
DE COOPERACIÓ I SOLIDARITAT DE LA UdL (CENTRE DE COOPERACIÓ PER AL 
DESENVOLUPAMENT RURAL – CCDR I OFICINA DE COOPERACIÓ I SOLIDARITAT 
– OCIS) 2011 
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració per al suport a les accions de cooperació i 
solidaritat de la Universitat de Lleida (Centre de Cooperació per al Desenvolupament 
Rural – CCDR i Oficina de Cooperació i Solidaritat – OCIS), amb les característiques 
següents per a l‟any 2011: 
 
Subvenció:  37.000 € 
Proveïdor: Universitat de Lleida (OCIS-CCDR) 
NIF: Q 7550001 G 
Partida: 05/2323/490,01 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l‟esmentada subvenció dintre del segon 
semestre d‟aquest any. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d‟Execució del Pressupost 
Municipal per a l‟exercici de 2011. 
 
 
31.- APROVACIÓ DEL CONVENI URBANÍSTIC SUBSCRIT ENTRE L‟AJUNTAMENT 
DE LLEIDA I LA DIPUTACIÓ DE LLEIDA PER AL DESENVOLUPAMENT DE LA UA 
DE L‟ILLA DE LA MATERNITAT DE LLEIDA (UA6) 
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovar el text del conveni urbanístic que subscriuran l‟Ajuntament de Lleida i la 
Diputació de Lleida per al desenvolupament de la Unitat d‟Actuació de l‟Illa de la 
Maternitat de Lleida (UA6). 
 
2n. Delegar i facultar a l‟Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari per 
a l‟execució d‟aquest acord. 
 
 
32.- POSADA A DISPOSICIÓ DE LA UNIVERSITAT DE LLEIDA, D‟UNA FINCA 
MUNICIPAL, SITUADA A L‟AV. DE PINYANA, DESTINADA A LA CONSTRUCCIÓ 
D‟UN CENTRE DE RECERCA  DE BIOMEDICINA 
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. La cessió gratuïta de l‟ús, per un termini de 50 anys, a favor de la Universitat de 
Lleida, d‟una finca municipal de 728,32 m2, situada a l‟Av. de Pinyana, per tal de 
destinar-la a la construcció d‟una edificació universitària, anomenada Mòdul II de 
Biomedicina. Aquesta finca, pendent d‟instrumentar registralment, procedeix de la inscrita 
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en el Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.840, Llibre 1.987, Foli 139, Finca 
núm. 102.015, i tindrà la següent descripció: 
 
“Finca, urbana, solar, situada a Lleida, Avinguda de Pinyana, de forma arquejada, 
corresponent a un tram desafectat de la sèquia de Pinyana per haver estat desviada i 
entubada i del seu camí de servei, igualment, desafectat, amb una superfície de 728,32 
m2. Confronta: Front, amb Avinguda de Pinyana i amb finca de l‟entitat mercantil 
EUROAGRÍCOLA, SA; Dreta, amb resta de finca municipal; Fons i Esquerra, amb finca 
de la Tresoreria General de la Seguretat Social que aixopluga l‟Hospital Arnau de 
Vilanova.”  
 
Referència cadastral: correspon a una porció de la parcel·la cadastral  
1212303CG0111C0000SD. 
 
2n. L‟Ajuntament de Lleida es reserva l‟aprofitament urbanístic que correspon a la finca 
objecte de cessió.  
 
3r. L‟entitat cessionària haurà de destinar la finca cedida a la finalitat que s‟esmenta en 
l‟epígraf 1r, en el termini de 5 anys a comptar des de l‟adopció d‟aquest acord i mantenir-
la durant tot el termini de la cessió.  
 
4t.  Sotmetre a informació pública, durant un termini de 30 dies, l‟expedient de cessió. 
 
5è. L‟eficàcia d‟aquest acord restarà condicionada a què no hi hagi al·legacions ni 
reclamacions durant l‟esmentat termini d‟informació pública. 
 
6è.  Delegar a l‟Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a la resolució de les 
al·legacions i reclamacions que es presentin. Igualment, delegar i facultar a l‟Il.lm. Sr. 
Alcalde  per a l‟atorgament de quants documents i actes fossin necessaris per a 
l‟execució del present acord. 
 
 
33.- DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC D‟UN VEHICLE QUE ESTAVA ADSCRIT 
A L‟INSTITUT MUNICIPAL D‟ACCIÓ ESPORTIVA  
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Desafectar de l‟ús i servei públic un vehicle municipal marca SEAT IBIZA, matrícula L-
0534-Y, declarat no utilitzable, que prestava servei a l‟Institut Municipal d‟Acció Esportiva. 
 
2n. Alienar el vehicle com a ferralla. 
 
3r. Facultar a l‟Il·lm. Sr. Alcalde amb els poders tan amplis com siguin necessaris per a 
l‟execució d‟aquest acord. 
 
 
34.- APROVACIÓ INICIAL DEL TEXT DEL REGLAMENT DE RÈGIM D‟ÚS I 
FUNCIONAMENT DELS HORTS FAMILIARS A RUFEA  
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
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1r. L‟aprovació inicial del text del Reglament d‟ús i funcionament dels horts familiars de 
Rufea.  
 
2n. Sotmetre aquest acord, junt amb el text del Reglament, a informació pública 
mitjançant la inserció d‟un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el 
taulell d‟anuncis de la Corporació per un termini de 30 dies hàbils, per a la formulació 
d‟al·legacions i/o reclamacions. 
 
 
35.- APROVACIÓ DEL PROJECTE D‟EXECUCIÓ PER REFORMA I AMPLIACIÓ DE 
NÍNXOLS AL DEPARTAMENT DE SANT ANASTASI DEL CEMENTIRI MUNICIPAL DE 
LLEIDA (3A FASE) I INICI DE LA LICITACIÓ  
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r.  Aprovar, inicialment, el Projecte d‟execució per reforma i ampliació de nínxols al 
Departament de Sant Anastasi del Cementiri Municipal de Lleida (3a fase), amb un 
pressupost de 538.227,96 € + 96.881,03 € (Total : 635.108,99 €) 
 
2n.  Obrir un període d‟informació pública de 30 dies perquè es pugui examinar i formular 
les al·legacions pertinents.   
 
3r.  Considerar, el PROJECTE D‟EXECUCIÓ PER REFORMA I AMPLIACIÓ DE 
NÍNXOLS AL DEPARTAMENT DE SANT ANASTASI DEL CEMENTIRI MUNICIPAL DE 
LLEIDA (3a FASE) aprovat definitivament en el supòsit que durant el període d‟informació 
pública no es produeixin al·legacions ni s‟emetin informes tècnics en relació al Projecte. 
 
4t.  Aprovar el Plec de Clàusules Particulars que ha de regir el procediment negociat per 
a la contractació de l‟esmentat projecte.  
 
5è.  Autoritzar la despesa de l‟esmentat projecte per un import de 635.108,99 €, amb la 
següent plurianualitat: 
 Pressupost any 2011, import: 200.006,81€ 
 Pressupost any 2012, 435.102,18 €. 
 
6è. Al mateix temps, iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment negociat de 
conformitat amb allò establert a l‟art. 155.d) de la Llei 30/2007 de Contractes del Sector 
Públic, de 30 d‟octubre.  
 
7è.  Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l‟Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l‟adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 
 
36.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT CIENTÍFIC O INVESTIGADOR A ACTEL SCCL  
 
Vista la proposta de l‟Alcaldia, per unanimitat s‟acorda: 
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Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit científic o 
investigador a la Societat Cooperativa ACTEL SCCL,  fonamentada en la 
important tasca que des de fa més de trenta anys està duent a terme pel 
desenvolupament i ajut a l‟agricultura de l‟horta de Lleida, donant suport a la 
comercialització dels seus productes en l‟àmbit nacional i internacional, impulsant 
el camp de la innovació i les noves tecnologies. 
 
 
37.- PARTICIPACIÓ EN EL PROJECTE “2020 CAP A LA CARBO-NEUTRALITAT DE 
LES AUTORITATS LOCALS EUROPEES” EN EL PROGRAMA EUROPEU 
INTERRERG IV “INNOVACIÓ I MEDI AMBIENT, REGIONS EUROPEES COMPARTINT 
SOLUCIONS” 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s‟acorda: 
 

1r. Aprovar la participació en el projecte  i el cofinançament del 25 %  del projecte 
INTERREG IV que porta com a títol “2020, cap a la carboneutralitat de les 
autoritats locals europees” per un import de 63.162.00 €, per un període de 37 
mesos i que s'iniciarà a partir de l'any 2012. 
 
2n. Delegar  en l‟Alcaldia de l‟Ajuntament de Lleida la realització de qualsevol acte 
necessari per al desenvolupament d‟aquest acord. 
 
 
38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP SOL·LICITANT LA CREACIÓ D‟UNA 
ESCOLA PÚBLICA PER ALS ALUMNES D‟INFANTIL I PRIMÀRIA DE RAIMAT, AL 
MATEIX NUCLI  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. L‟Ajuntament de Lleida sol·licita a la conselleria d‟Ensenyament la creació d‟una 
escola pública i, mentre no es procedeixi a la construcció de l‟edifici, d‟uns mòduls 
prefabricats a l‟Entitat Municipal Descentralitzada de Raimat per donar acollida als 
alumnes d‟educació infantil i primària d‟aquell nucli. 
 
2n. Donar compte d‟aquest acord la consellera d‟Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, als Grups Parlamentaris amb representació al Parlament de Catalunya, a la 
Diputació de Lleida i a l‟alcalde pedani de Raimat.  
 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D‟ERC RELATIVA A LA CONSTRUCCIÓ DE 
L‟INSTITUT DE CAPPONT   
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d‟ERC, per unanimitat s‟acorda: 
 
La Paeria, a través del seu alcalde, farà saber als nous responsables de la Conselleria 
d‟Ensenyament de la Generalitat, així com al Molt Honorable President de la Generalitat 
de Catalunya, Artur Mas, que la construcció de l‟IES de Cappont és un acord unànime de 
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tot el  Ple d‟aquesta corporació, així com una necessitat urgent per a la ciutat de Lleida. 
 
 
 
40.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D‟ICV-EUiA DENOMINADA “NO MÉS 
VIOLACIONS NI VIOLÈNCIA SEXUAL CONTRA NENES A NICARAGUA” 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d‟ICV-EUiA, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r.  Demanar al Govern Espanyol que empri totes les vies diplomàtiques disponibles per 
tal d‟aconseguir que el President de Nicaragua Daniel Ortega dugui a terme les polítiques 
pertinents per tal de: 
 

 Elaborar i implementar un Pla Nacional per prevenir la violència sexual contra 
nenes i nens, fins i tot la comesa per membres de la mateixa família, protegir a 
les supervivents i dur els responsables davant la justícia. 

 Garantir la reparació integral a les nenes que han estat objecte de violació i 
d‟abús sexual, i prendre les mesures necessàries perquè puguin refer les 
seves vides, recuperar-se físicament i psicològicament i reintegrar-se 
socialment. Tot això inclou reformar el Codi Penal per garantir els drets 
sexuals i reproductius de les dones i les nenes.  

 Assegurar que s‟apliqui el Protocol d’Actuació en Delictes de Maltractament 
Familiar i Agressions Sexuals: Guia per al personal Policial, Fiscal, Mèdic 
Forense i Judicial, que va ser finançat per l‟Agència Espanyola de Cooperació 
Internacional per al Desenvolupament, amb la finalitat d‟evitar la 
revictimització de les menors que han patit la violència sexual. 

 Adoptar les recomanacions formulades pels cinc comitès de les Nacions 
Unides (Comitè dels Drets de la Infància, el Comitè contra la Tortura, el 
Comitè de Drets Humans, el Comitè de Drets Econòmics, Socials i Culturals i 
el Comitè per l‟eliminació de la Discriminació contra la Dona, tots ells de 
l‟ONU) sobre la matèria. 

 
2n. Fer arribar aquesta moció a la Sra. Trinidad Jiménez, Ministra d‟Afers Exterior i a 
Amnistia Internacional Catalunya. 
 
 
 
41.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D‟ICV-EUiA  PER AL TANCAMENT 
PROGRESSIU DE LES CENTRALS NUCLEARS I DE SOLIDARITAT AMB EL POBLE 
DEL JAPÓ  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d‟ICV-EUiA, s‟acorda fer votació separada 
en tots els seus punts amb els resultats de votacions que tot seguit es reflecteixen: 
 
Per unanimitat s‟acorda aprovar el següent punt: 
 
“1r. Mostrar la solidaritat del poble lleidatà amb totes les persones damnificades per la 
catàstrofe natural i nuclear provocada pel terratrèmol del passat 11 de març al Japó”. 
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Amb 10 vots a favor dels grups municipals d‟ICV-EUiA, CiU, PP, ERC  i del regidor no 
adscrit i 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC, s‟acorda rebutjar el següent punt: 
 
“3r. Instar al govern espanyol, tal i com estan fent altres governs europeus, que es 
prenguin les mesures necessàries per garantir la seguretat de les centrals nuclears”. 
 
Amb 3 vots a favor dels Grups Municipals d‟ICV-EUiA i d‟ERC i 22 vots en contra dels 
grups municipals del PSC, CiU, PP i del regidor no adscrit, s‟acorda rebutjar els següents 
punts: 
 
“2n. Reclamar al Govern de l‟Estat que aprovi un pla progressiu, però urgent, de 
tancament de les centrals nuclears, i que impulsi les mesures necessàries per fer un nou 
model energètic ecològicament sostenible. 
....... 
 
4t. Mostrar el rebuig per la instal•lació d‟un Magatzem Temporal Centralitzat de Residus 
Radioactius d‟Alta Activitat a Catalunya. 
 
5è. Reclamar als grups del Congrés dels Diputats que s‟estableixi una responsabilitat civil 
il•limitada als propietaris de les centrals nuclears en l‟actual   “Proyecto de Ley sobre 
responsabilidad civil por daños nucleares o producidos por materiales radioactivos” que 
s‟està debatent en el Congrés dels Diputats. 
 
6è. Fer arribar aquest acord a la presidència i grups polítics amb representació al 
Congrés dels los Diputats i al Parlament de Catalunya, al Departament d‟Economia de la 
Generalitat de Catalunya, a la Direcció General d‟Energia i Mines, al Consell de 
Seguretat Nuclear (CSN), a l‟Agrupació de Municipis en Àrees amb Centrals Nuclears 
(AMAC) i al Consolat del Japó a Barcelona”. 
 
 
42.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS RELATIVA ALS 
CABALS I QUALITAT ECOLÒGICA DEL RIU SEGRE I  ALTRES ACORDS 
COMPLEMENTARIS   
 
Vista la moció presentada conjuntament per tots els grups municipals, per unanimitat 
s‟acorda: 
 
1r. Demanar a la Confederación Hidrogràfica del Ebro que fixi el cabal de manteniment 
del riu Segre al seu pas per Lleida d‟una manera científicament justificada, amb criteris 
ambientals i calculats en base a una escala que contempli tots els trams del riu al seu 
pas per Lleida, i no únicament el tram urbà, de manera que es mantingui una mínima 
estructura i funcionament de l‟ecosistema fluvial en tot el seu trajecte, tal i com ho 
determina la Directiva Marc de l‟Aigua. Aquests valors, segons les dades disponibles amb 
els estudis actuals, haurien de ser de l‟ordre de  14 a 18 m3/s sense perjudici de que 
estudis posteriors puguin revisar aquests valors, i que es puguin assolir de forma 
progressiva si no hi ha cap altra alternativa. Tanmateix , i per coherència hidrològica de 
tot el tram fluvial, aquest cabal hauria de ser alliberat des de la presa de Lleida. 
 
2n. Demanar al Ministerio de Medio Ambiente y Medio Rural y Marino que es duguin a 
terme les actuacions a la llera del riu destinades a millorar la qualitat hidromorfològica i 
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els usos i les destinades a  l‟arranjament dels trams pendents de la marge dreta del riu, 
previstes als Projecte de millora del riu Segre al seu pas per Lleida (2a fase) 
 
3r. Demanar a la Confederación Hidrogràfica del Ebro que el riu Segre mantingui la 
qualificació de “natural” dins dels objectius ambientals del Pla Hidrològic de l‟Ebre. 
 
4t. L‟Ajuntament de Lleida traslladarà aquests acords al Ministerio de Medio Ambiente y 
Medio Rural y Marino, a la Confederación Hidrogràfica del Ebro i a l‟Agència Catalana de 
l‟Aigua. 
 
 
43.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS EN DEFENSA DEL 
FUTUR DE L‟AEROPORT DE LLEIDA-ALGUAIRE 
 
Amb caràcter previ al debat i votació, aquesta moció es declara d‟urgència amb el vot 
unànime dels membres de la corporació. 
 
Vista la moció presentada conjuntament per tots els grups municipals, per unanimitat 
s‟acorda: 

 
1r.  L‟Ajuntament de Lleida urgeix al Parlament de Catalunya perquè trameti i aprovi amb 
el màxim consens de tots els grups polítics, una moció en defensa del futur de l‟Aeroport 
de Lleida-Alguaire. 
 
2n.  L‟Ajuntament de Lleida insta al Govern de la Generalitat de Catalunya a reclamar el 
compliment íntegre de l‟acord negociat amb la companyia Ryanair que estableix la 
continuïtat dels vols i l‟operativa a l‟Aeroport de Lleida-Alguaire en els termes i durada del 
contracte signat, davant l‟incompliment anunciat recentment per aquesta companyia 
aèria. 
 
3r. L‟Ajuntament de Lleida demana al Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat que en l‟àmbit de les seves competències, continuï duent a terme els treballs 
necessaris per incrementar el nombre de companyies aèries que operen a l‟aeroport de 
Lleida-Alguaire tot augmentant  el nombre de destinacions.  
 
4t. L‟Ajuntament de Lleida reclama al Govern de l‟Estat que articuli els mecanismes que 
facin possible que l‟Aeroport de Lleida pugui acollir vols extra Schengen amb la màxima 
celeritat. Així mateix sol·licita la posta en marxa de les diligències necessàries perquè 
l‟aeroport Lleida-Alguaire disposi d‟un Punt d‟Inspecció Fronterera (PIF) que possibiliti les 
accions de trànsit de mercaderies a escala internacional. 
 
5è. L‟Ajuntament de Lleida traslladarà aquests acords a la Mesa del Parlament de 
Catalunya, als quinze diputats de Lleida dels diferents grups polítics de la Cambra, al 
Govern de la Generalitat de Catalunya i al Govern de l‟Estat. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
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El Sr. alcalde dóna la benvinguda al Ple als alumnes de l‟institut Manuel de Montsuar, 
acompanyats pel Sr. Francesc Pané (que va ser tinent d‟alcalde de la corporació) i per 
altres membres docents del centre, per tal de fer un treball sobre l‟Administració local.  
 
Abans de començar el tractament dels punts de l‟ordre del dia, de conformitat amb l‟acord 
adoptat per la Junta de Portaveus, es fa constar en l‟acta del Ple el condol de la 
corporació municipal i de tota la ciutadania de Lleida, pels morts que ha causat el 
terratrèmol que ha patit el Japó i que ha tingut conseqüències molt greus per al país i per 
als seus habitants. Tal com  ha fet el Parlament de Catalunya, la corporació municipal i 
els assistents al Ple fan un respectuós minut de silenci. S‟acorda trametre aquest condol 
a l‟Ambaixada del Japó i al Consolat d‟aquest país a Barcelona.  
  
 
Debat conjunt dels punts núm. 8 al 15 (Expedients de liquidació del Pressupost 
2010) i 17 i 18 (Reconeixements de crèdit  del Pressupost de l‟Ajuntament de 2010 i 
de l‟Institut Municipal d‟Acció Cultural) i 21 i 22 (Expedients de modificacions de 
crèdits al pressupost de l‟Ajuntament 2011 (I) i de l‟Institut M. d‟Informàtica 2011)  
 
La Sra. Mínguez destaca la importància d‟aquests punts, en especial de la liquidació del 
pressupost de l‟exercici passat. Tots saben el marc econòmic en  què s‟ha desenvolupat 
el pressupost que s‟ha liquidat. Destaca quatre magnituds que considera essencials. En 
primer lloc explica  l‟existència de superàvit (romanent líquid de tresoreria), per import de 
2,8 milions d‟euros, dels quals 2,2 corresponen a l‟Ajuntament i 600.000 euros a la resta 
d‟organismes autònoms. El romanent de tresoreria es destinarà a amortitzar préstecs i a 
suplementar les partides afectades pel reconeixement de crèdits.  En segon lloc destaca 
l‟estalvi net que s‟ha produït, per import de 7,6 milions d‟euros, que supera amb molt les 
previsions i demostra que s‟ha fet un control de la despesa. La tercera magnitud rellevant 
és el percentatge del deute que està 4 punts per sota del de l‟any 2009 i ascendeix al 
91,6% dels ingressos, molt per sota del màxim permès per la llei que és el 125% (ho 
explica); creu que es demostra que el consistori no té problemes de liquiditat i que els 
ingressos poden suportar les depeses i la càrrega financera. En darrer lloc explica que 
baixa la ràtio d‟endeutament en el període inversor més important per a la ciutat, que ha 
superat els 46 milions d‟euros. Tanquem un cicle inversor històric a la ciutat de Lleida, 
amb obres per import de 204,5 milions d‟euros, a les quals cal afegir inversions 
finançades per altres administracions i institucions per import de 217 milions més. El 
reconeixement de crèdits suma un total de  2,2 milions d‟euros (entre l‟Ajuntament i 
l‟IMAC). Creix respecte a l‟any 2009,  tot i ser el segon més baix en termes relatius del 
període 2005-2010. Es finançarà amb el romanent de tresoreria, amb el fons de 
contingència i amb aplicació a les partides del pressupost d‟enguany. Explica també les 
modificacions del pressupost del 2011, amb aplicació dels romanents i l‟amortització de 
deute.  
 
El Sr. Zapater diu que ha analitzat les dades que li van facilitar en la Comissió 
d‟Economia i comparteix el seu contingut. Per això hi votarà afirmativament. 
 
El Sr. Camats explica que tots som conscients de les circumstàncies especials  que 
presenten aquests expedients. Cal parlar dels problemes estructurals en el finançament 
local i de la crisi econòmica que limita especialment les finances municipals. En aquest 
context el números presentats pel Govern no són dolents, tot i que cal fer una valoració 
global. Creu que cal analitzar les línies -  força que ha explicat l‟equip de govern, 
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essencialment l‟existència de superàvit i l‟import del reconeixement. Té seriosos dubtes 
que el superàvit hagi de ser un objectiu del Govern; seria més lògic que fos equilibrat. Al 
costat del superàvit hi ha un crèdit pendent de 2,3 milions d‟euros; s‟ha generat un estalvi 
i, al mateix temps, es deuen factures. El conjunt no es pot presentar com  un  èxit. Part 
del reconeixement de crèdit és de consums; la resta no ho és. El reconeixement creix 
respecte a l‟any anterior, tot i ser el segon més baix del període més recent. Recorda que 
fa dos anys ens  vàrem acollir a un crèdit extraordinari que havia de tenir la funció 
d‟alleugerir el reconeixement de crèdit que arrossegàvem (ho explica). El Govern diu que 
l‟endeutament de l‟Ajuntament continua baixant i està molt per sota del percentatge 
permès per la llei. La gràfica de l‟evolució de l‟endeutament en els darrers 7 anys 
demostra que l‟any 2007 l‟endeutament era del 90,3%, inferior en 1,3 punts a l‟actual; el 
deute havia baixat  del 133,8% al 90,3%.  Quant a la reducció de l‟endeutament (malgrat 
tancar el període amb més inversió), està d‟acord en la importància del volum inversor, 
que ha estat possible gràcies als fons estatals que compensaven el migrat finançament 
municipal. L‟endeutament s‟ha reduït especialment com a conseqüència de l‟operació 
extraordinària de crèdit. 
 
La Sra. Bergés diu que en el discurs que ha fet la Sra. Mínguez no  ha parlat en cap 
moment dels proveïdors; pràcticament no ha fet esment al reconeixement de crèdit. 
Votaran a favor d‟aquest reconeixement,  ja que els proveïdors han de cobrar. S‟han 
reconegut factures de l‟any 2008 i de l‟any 2009. Recorda que en el Ple dels 
pressupostos es va insistir molt de vetllar la morositat i que el Govern es va comprometre 
en aquest sentit. Hi ha moltes factures de començament de l‟any 2010. A més a més  del 
balanç sobre la inversió feta, cal també fer balanç sobre la manca de control en la 
tramitació de factures. La primera mesura anticrisi que ha d‟aplicar l‟Ajuntament és la de 
pagar els empresaris que ens presten serveis o ens fan subministraments. Un dels 
arguments per donar el vot favorable al crèdit extraordinari va ser el de “fer net” amb les 
factures i respectar els terminis de pagament. El superàvit i l‟estalvi són positius, però, el 
Govern ha de reconèixer que no es bo que quedin tantes factures pendents.   
 
La Sra. Horcajada creu que avui es farà el darrer examen de la gestió econòmica del 
Govern municipal en aquest mandat. Explica que el romanent de tresoreria és la meitat 
que el de l‟any passat; la data podria ser positiva si no fos per les matisacions que tot 
seguit comenta. Em primer lloc, destaca que tornem a tenir un reconeixement de crèdit 
milionari; l‟any passat estàvem en 726.000 euros i ara tornem a tenir factures impagades 
per més de 2 milions d‟euros. Ho devem  a petites i mitjanes empreses, incomplint la 
LCSP que estableix l‟obligació de pagar les factures en 55 dies. En la relació de crèdits la 
meitat de l‟import correspon a una gran empresa  i la resta a PIMES i fins i tot a entitats 
socials, com la fundació Aspros. Creu que manca rigor en la tramitació i el pagament de 
factures; això agreuja la situació econòmica de les empreses de la ciutat. Recorda el 
crèdit que vàrem demanar l‟any 2009, que pretenia posar fi als reconeixements de crèdits 
milionaris anteriors. Tot feia pensar que no tornaríem a la situació actual, amb una línia 
ascendent de reconeixement de crèdits. Pel que fa a la reducció de l‟endeutament, diu 
que no ha estat conseqüència de la bona gestió del Govern, sinó de l‟imperatiu legal de 
les mesures imposades per l‟Estat per reduir el dèficit. L‟austeritat tampoc és fruit d‟una 
bona gestió municipal, sinó de la retallada de sous dels funcionaris i càrrecs. S‟ha fet un 
fort estalvi en les inversions, la qual cosa no és positiva (comenta les inversions no fetes 
en habitatge, infraestructures, parcs i jardins, etc.). Les polítiques de contenció de la 
despesa i de pagament en termini no han estat suficients. Per aquests motius, no poden 
considerar bona la gestió i la liquidació del pressupost.  
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El Sr. Guallar creu que la gestió politicoeconòmica del  pressupost municipal necessita 
millorar (fent servir el símil de les formes de valoració educativa). Votaran afirmativament 
el reconeixement de crèdits; no podrien votar en contra de pagar a qui ha fet una 
determinada prestació o ha facilitat un subministrament. Es dobla el reconeixement 
respecte a l‟any anterior, la qual cosa vol dir que a les partides del pressupost no hi havia 
crèdit per reconèixer uns serveis que algú havia decidit que calia fer. Aquesta decisió de 
despesa correspon al polític encarregat de cada àrea, que no va tenir en compte que 
calia tenir la partida corresponent abans de fer la despesa. Està d‟acord amb la valoració 
positiva que es fa sobre el treball dels funcionaris del departament d‟Economia; es 
qüestiona  qui pren les decisions sobre la despesa, que no és un treballador o un 
funcionari, sinó un regidor. L‟any 2009 es va fer una operació important de deute per 
pagar despesa corrent i tancar els reconeixements històrics que tensionaven els 
pressupostos. A més, tenim un Pla d‟austeritat que havia de servir per gastar menys i 
millor. L‟increment del reconeixement sobre l‟any anterior no es pot valorar positivament: 
no és una bona notícia. Creu que cal donar un toc d‟atenció a l‟equip de govern i a qui 
gestionarà les finances municipals després de les properes eleccions. No es pot 
continuar per aquest camí. Es va demanar informació sobre els resultats del Pla 
d‟austeritat. En l‟informe sobre el compliment del Pla de sanejament es diu que les 
despeses corrents han tingut una desviació de més de 3 milions d‟euros, als quals cal 
afegir els més de 2 milions que es reconeixen. La desviació total es de més de 5 milions 
d‟euros, tot i el Pla d‟austeritat. El Govern considera que tenim un endeutament baix. Si 
ho comparem amb les altres capitals de província de l‟Estat, estem en el lloc 11è (de 
major endeutament) sobre 50, segons les dades del Ministeri d‟Economia. El mateix 
ministeri va fixar en el 75% el límit per poder demanar nous crèdits, en considerar que 
aquest percentatge marcava el límit d‟una situació financera sanejada (en podien 
demanar crèdits 34 municipis dels 50 comparats). Les dades contrasten amb les 
afirmacions cofoies del Govern quant a la situació d‟endeutament de Lleida. El balanç de 
mandat, pel que fa a inversions, s‟ha intentat posar de manifest que la salut financera de 
l‟Ajuntament és bona en relació amb l‟endeutament. Diu que en algunes dades que s‟han 
facilitat no es diferencia quines han en tat les inversions finançades per l‟Ajuntament i 
quines eren finançades per altres administracions. S‟ha consolidat el total de la inversió i 
no es consolida l‟endeutament de l‟Ajuntament amb el de les empreses públiques, 
organismes, consorcis, etc. Si es consolida l‟endeutament municipal amb el de l‟EMU i el 
de la Llotja (o fins i tot del PCiTAL) les ràtios serien   significativament diferents. Cal evitar 
l‟equívoc de creure que amb un endeutament tan petit s‟hagin aconseguit tantes 
inversions. Destaca que les inversions han estat possible principalment per l‟esforç fet 
pels ciutadans que paguen els seus impostos. Votaran a favor del reconeixement de 
crèdit.  
 
La Sra. Mínguez agreix els vots de suport a l‟expedient de reconeixement de crèdits. 
Comenta que el seu grup va fer una roda de premsa per tal de fer balanç del govern del 
mandat; en les dades es reflectien les dades sobre les inversions fetes i sobre la 
liquidació pressupostària. No es fa cap maquillatge amb les dades financeres; tenim una 
fiscalització interna, una fiscalització externa i el control de la Sindicatura de Comptes, el 
Tribunal de Cuentas i els òrgans de tutela de la Generalitat. Explica la diferència entre el 
superàvit (romanent de tresoreria) i els crèdits reconeguts. Creu que el reconeixement de 
crèdit no es pot interpretar en el sentit que el Govern no paga els proveïdors o que, per 
sistema,  s‟han fet despeses sense consignació. S‟han imputat 13.622 factures i només 
queden 212 sense consignació suficient; és un 1,5%. Voldríem pagar dins els terminis 
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previstos, però, l‟Ajuntament tampoc cobra puntualment de la Generalitat. Cap 
administració compleix amb les ràtios de la Llei de morositat, tot i que es treballa en 
aquest sentit. Totes les administracions tenen reconeixements de crèdits. Sobre 112,2 
milions hi ha un reconeixement d‟una mica més de 2 milions d‟euros. Creu que la gestió 
econòmica de l‟Ajuntament no es pot qualificar com a mereixedora d‟un suspens. Es va 
demanar un crèdit extraordinari de 13 milions; no hi ha una tendència definitiva que faci 
suposar que el reconeixement creixi. Tots sabem quina és la situació econòmica i el que 
això suposa per a les finances municipals. El Govern no està fent un discurs triomfalista, 
sinó realista; l‟oposició fa un discurs destructor. No es fàcil tancar el pressupost amb un 
romanent i un estalvi  positiu net; hi ha molts ajuntaments que el pressupost el tanquen 
amb dèficit (ho explica).  L‟Ajuntament fa un estalvi de 7,6 milions d‟euros nets, dels quals 
només 1,6 provenen de la retallada de les retribucions. Queden inversions pendents, 
perquè el pressupost d‟inversions no es tanca a 31 de desembre; les que queden 
pendents s‟incorporaran a l‟exercici següent. Defensa la situació financera de 
l‟Ajuntament. No es poden sumar al deute quantitats que no responen als criteris que la 
Sindicatura i el sistema comptable no preveuen. La gràfica sobre la disminució del deute 
és prou significativa; el Govern no vol enganyar ningú, estem al 91,6% quan el límit està 
en el 125%.  Estem a 34 punts per sota del límit legal. Quan el Govern explica les 
inversions sempre ha separat de manera clara quines són les obres que finança 
l‟Ajuntament i quines les que paguen la resta d‟ens. Si es vol consolidar el deute de 
l‟EMU, de la Llotja o del Parc Científic  al de l‟Ajuntament caldria també sumar-hi els seus 
ingressos. La comptabilitat pública no permet fer els sumatoris que proposa el Sr. 
Guallar. L‟endeutament baixaria encara més si es tinguessin en consideració els 
ingressos dels organismes autònoms, que no tenen deute. En aquest cas, la ràtio 
passaria a ser del 85,8 %. La ciutadania sap quina és la situació econòmica de 
l‟Ajuntament. Explica que en la major part de les factures del reconeixement de crèdit no 
hi ha coincidència de creditor o de proveïdor. Sempre es poden millorar coses; malgrat 
això, no es pot qualificar negativament la gestió econòmica del Govern.   
 
El Sr. Camats explica que la funció de l‟oposició no és altra que la de dir al Govern allò 
que considera que no és correcte, rebaixar el to triomfal i dir la veritat. El Govern guanya 
molt quan algú diu la veritat i això ho fan més els contraris que el propis. Reitera que 
aprovarà el reconeixement de crèdits.  Globalment valorats, creu que els comptes de 
l‟Ajuntament són correctes. Destaca que les obligacions reconegudes superen els drets 
nets; hi ha un dèficit teòric en aquesta magnitud. El romanent de tresoreria s‟ha reduït a 
la meitat amb relació a l‟any passat. En la modificació de crèdits, una part del romanent 
de tresoreria serveix per amortitzar deute i una altra part incrementa la partida de 
subministrament d‟energia elèctrica; aquesta darrera partida no es va pressupostar 
adequadament. L‟oposició ha de plantejar aquelles coses que es puguin millorar. Tots 
hem de fer que el Govern de la ciutat sigui el millor possible.  
 
La Sra. Bergés defensa la feina de l‟oposició. L‟obligació del Govern és, òbviament, 
pagar les factures; no és un èxit especial. Cal relativitzar els percentatges: el proveïdor 
que no ha cobrat es veu afectat directament, encara que la seva factura no suposi un 
import globalment important. Cal que només es facin despeses sense consignació en 
casos d‟urgència real. Comenta el cas d‟un proveïdor que té acumulades 10 factures, tot i 
que no són d‟imports grans. Els proveïdors han de cobrar. Hi ha una part del 
reconeixement de crèdits que no es pot considerar tècnicament inevitable. La partida de 
contingències (de 500.000 euros) es fa servir per  pagar aquestes factures; ara no tenim 
aquest coixí per a fer-lo servir en cas d‟emergència. Hem de donar exemple en el 
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compliment de la normativa, també en el cas de la que fa referència a la morositat. 
 
La Sra. Horcajada explica que el seu grup s‟abstindrà en la votació del reconeixement 
de crèdits i en les modificacions del pressupost.  Cal pagar els proveïdors; malgrat això, 
es remet a les crítiques fetes en la intervenció anterior. Darrere de les factures 
impagades hi ha una decisió política de pressupostar per sota de la despesa real 
(esmenta el cas de l‟energia elèctrica). Cal aconseguir que paguem totes les factures en 
el termini previst; hi ha determinades empreses que tenen més d‟una factura pendent. 
Les inversions plurianuals també responen a una decisió política sobre les previsions 
d‟execució en cada any. No s‟ha donat compliment a les previsions pressupostades per a 
l‟any 2010 (esmenta alguns casos concrets i explica les dades). Quan s‟analitza el  
romanent positiu de tresoreria, cal tenir en consideració els cobraments pendents de 
pressupostos tancats.  
 
El Sr. Guallar defensa el rol de l‟oposició com a element de contrapunt, d‟intentar 
plantejar altres realitats a més de les que explica el Govern. Es tracta de proposar 
mesures per millorar la gestió. L‟avaluació d‟enguany ve  condicionada, perquè l‟any 
passat vàrem tenir un reconeixement de només 1 milió d‟euros i perquè es va fer una 
operació de crèdit extraordinària. Per això som més exigents. Aquest any s‟ha doblat el 
reconeixement, tot i el Pla d‟austeritat. Hi ha unes raons clares que motiven la crítica que 
fa el grup de CiU. Teníem uns compromisos que no s‟han complert. Hi ha municipis que 
tenen un endeutament inferior al 75% i per això han pogut demanar crèdits; aquest criteri 
l‟ha fixat el Ministeri com a element d‟avaluació de les corporacions que tenen una 
situació financera sanejada. Cal intentar consolidar les xifres municipals, perquè els 
ciutadans tinguin un cabal coneixement de l‟endeutament real. L‟Ajuntament compleix 
escrupolosament  la normativa comptable; malgrat això, cal que es digui que és el que 
devem,  com és el cas de les concessions o del deute de l‟EMU. Tècnicament és 
impossible homologar el deute total; malgrat això, seria pedagògic informar la ciutadania 
de tot allò que es deu.   
 
El Sr. alcalde diu que mai no hauria arribat a pensar que el cap de l‟oposició demanés 
que es fessin trampes en els comptes municipals.  
 
La Sra. Mínguez diu que avui surt publicat, en els mitjans de comunicació, allò que va dir 
el Sr. Guallar en la roda de premsa d‟ahir, en el sentit que calia sumar al deute de 
l‟Ajuntament, els deutes de les empreses i ens dependents (llegeix els titulars d‟un dels 
diaris). Critica que el Sr. Camats hagi dit que només l‟oposició diu la veritat. El Govern no 
ha fet servir cap to triomfalista; només s‟explica la realitat tal com és. L‟oposició diu allò 
que creu convenient i el Govern ha de defensar la seva gestió; tots hem de cercar un 
discurs equilibrat. L‟oposició destaca, generalment, només els aspectes negatius. La 
veritat no està al costat dels uns o dels altres, sinó en els informes i en el contingut dels 
comptes. El romanent s‟ha reduït, igual que els ingressos municipals. Algunes coses no 
s‟han fet bé i ha calgut reconèixer crèdits; però, també cal dir que aquest any no hi ha 
hagut reconeixement en organismes que, tradicionalment, en tenien. En els mandats 
anteriors (amb altres grups amb responsabilitats de govern) també hi havia 
reconeixements de crèdits per imports força superiors. De les 212 factures pendents, el 
65% corresponen al darrer trimestre de l‟any. Destaca que en matèria d‟inversions cal 
avaluar les obligacions reconegudes. Tota gestió econòmica pot millorar, però, cal 
reconèixer els avenços que s‟han fet en matèria de reconeixement de crèdits (ho explica). 
Comenta que ningú qüestiona la solvència d‟un ajuntament com el de Madrid, tot i la 
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importància del deute que el situa en el primer lloc de les capitals. Cal avaluar el deute en 
relació amb les transformacions de les ciutats que es projecten cap el futur. 
 
El Sr. alcalde felicita tot l‟equip d‟Economia per la gestió del pressupost en un any 
especialment difícil. S‟ha rebaixat l‟endeutament respecte als anys passats. Ha pujat la 
inversió en el mandat fins a 422 milions d‟euros. Portem el segon reconeixement de 
crèdits mes baix del període. Comenta que en les factures puntuals del reconeixement 
que provenen d‟anys anteriors, de ben segur hi ha d‟haver algun problema específic que 
hagi justificat el retard. S‟havia destacat  l‟aspecte negatiu que quedava pendent de 
pagar una factura d‟Aspros, de 1.300 euros, tot i que l‟Ajuntament ha pagat a aquesta 
entitat 571.000 euros durant l‟any. És evident que aquestes dades deixen veure 
clarament que la gestió ha estat especialment correcta amb una entitat de sensibilitat 
social com aquesta. Els problemes d‟una factura (que suposa el 0,2% de la facturació) no 
es poden convertir en una denúncia sobre la  manca de pagament. Cal ser rigorosos en 
aquestes qüestions. L‟endeutament baixa el 5,3%.. Explica que, quan es preparava la 
liquidació, es van analitzar tot el conjunt de dades de l‟Ajuntament i dels seus ens. Si 
s‟hagués fet una liquidació conjunta amb els organismes autònoms l‟endeutament hauria 
estat del 85,6 %.  Aquesta aplicació no es va fer, perquè la Instrucció de comptabilitat té 
unes normes precises  i perquè no permet comparar magnituds homogènies. Si es 
volgués sumar l‟endeutament de les empreses  i el dels ens que depenen de l‟Ajuntament 
o estan participats,  caldria també comptabilitzar el valor dels actius per incorporar-los al 
balanç. La inversió que fan els organismes municipals fa que el valor dels equipaments 
públics de la ciutat valguin (com a mínim) 422 milions d‟euros més. El balanç de 
l‟Ajuntament presenta un immobilitzat material de l‟actiu que ha crescut un 45% durant el 
darrer període municipal. S‟aporta valor a la ciutat. Reitera que els topalls d‟endeutament 
que fixa el Govern central són d‟inspiració thatxeriana. Hi ha molts rànquings per 
comparar la gestió municipal; a Catalunya estem consolidats com la segona ciutat, 
després de Barcelona, en qualitat de vida, capacitat d‟inversió, etc. El reconeixement de 
crèdits suposa el 3,8%; si d‟aquest percentatge descomptem la manca d‟ajust tècnic 
ordinari es quedaria en el 2% (que seria un índex de morositat especialment baix en una 
empresa privada, que està entre el 5 i el 8%).  
 
El resultat de les votacions està explicat en la part dispositiva de l‟acta.  
 
(Durant el debat d‟aquests punts, s‟incorpora a la sessió la regidoria Sra. Montserrat 
Parra, que participa en totes les votacions.  Abans de la votació del punt numero 23, 
s‟absenta de la sessió la regidoria Sra. Maria José Horcajada.).  
 
Punt núm. 32. Posat a disposició de la UdL un terreny municipal, situat a l‟av. de 
Pinyana, per tal de destinar-lo a la construcció d‟un centre de recerca biomèdica  
 
El Sr. alcalde explica que en la Junta de Portaveus es va acordar introduir una esmena 
“in voce” per tal d‟incrementar el temps de cessió de 30 a 50 anys, responent a una 
petició del rector de la UdL. S‟incorpora l‟esmena a la proposta, que és aprovada per 
unanimitat.  
 
 
Punt núm. 39. Moció del Grup Municipal d‟ERC relativa a la construcció de l‟Institut 
de Cappont 
 



 
 

 28 

El Sr. Montanya diu que el seu grup fa seva aquesta moció (consensuada amb la resta 
de grups) amb un sentiment especialment profund. Creu que cal recordar que en el 
darrer Ple de l‟estat de la ciutat el grup del PP va presentar una moció en què 
l‟Ajuntament es comprometia a modificar el PGL per convertir en equipament el solar de 
Cappont previst per a aquesta finalitat. També, explica que el grup parlamentari del PP 
ha presentat una proposta de resolució, per tal d‟iniciar els tràmits necessaris per 
començar les obres de construcció de l‟institut. A dia d‟avui, no hi ha resposta i sembla 
que el Govern de la Generalitat dubta sobre la necessitat d‟aquesta construcció.  
 
S‟aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 41. Moció del Grup Municipal d‟ICV-EUiA per al tancament progressiu de 
les centrals nuclears i de solidaritat amb el poble del Japó 
 
El Sr. Camats explica el contingut de la moció. Diu que no es tracta de fer ara un debat 
intens sobre el tema de l‟energia nuclear, tot i que la moció explica el posicionament del 
seu grup en la part expositiva. Llegeix els acords que consten en la part dispositiva de la 
proposta. Recorda que el punt número 4 (rebuig al magatzem de residus radioactius) ja 
va ser objecte d‟un acord del Ple, ara fa un any. Destaca la importància d‟exigir que els 
propietaris de les centrals nuclears  assumeixin una responsabilitat civil il·limitada; els 
danys que pot generar l‟energia nuclear són immensos. No es proposa un debat sobre 
nuclears si o nuclears no. Es vol continuar una política que el Govern del PSOE havia 
començat, tenint en consideració les alarmes despertades pels darrers esdeveniments. 
 
El Sr. Zapater està d‟acord en el primer punt de la moció. Comparteix també el punt 
tercer. Quant a la resta dels punts, no hi pot estar d‟acord. Recorda que ha manifestat en 
intervencions anteriors que està a favor de les centrals nuclears, que han de tenir la 
màxima seguretat.  
 
La Sra. Bergés diu que votaran a favor de la moció. La desgràcia que s‟ha produït al 
Japó fa que es posi sobre la taula la seguretat i el futur de les energies. És urgent definir 
quin model energètic volem i de quina manera ens adaptem a la situació actual. 
 
El Sr. Montanya diu que el seu grup està  a favor dels punts primer i tercer. Votaran en 
contra de la resta. No es vol fer un debat sobre les centrals nuclears, tot i que explicarà 
els motius del seu vot. Esmenta que l‟exposició de motius de la moció té quelcom 
d‟antinuclear. Considera que qüestionar l‟energia nuclear després d‟un accident no és del 
tot prudent. És un tema global que requereix uns acords també globals. Cal tenir en 
consideració també els països en desenvolupament que necessiten força energia,  als 
quals la crisi nuclear farà replantejar les necessitats energètiques. L‟Índia té un 40% dels 
seus habitants que no tenen accés regular a l‟electricitat. La Xina no pararà el seu pla 
d‟expansió nuclear. Els EUA apunten que l‟energia nuclear ofereix una font d‟electricitat 
fiable que mitiga el canvi climàtic. Hi ha una previsió de duplicar els reactors nuclears en 
els propers 15 anys; el risc és evident. També les altres fonts d‟energia majoritàries han 
produït accidents importants (accidents a les mines, vessaments de petroli, etc.). 
L‟energia nuclear és una alternativa al canvi climàtic. El problema és la seguretat. Explica 
les expansions nuclears més recents ens països europeus, asiàtics, africans, etc. Cal 
combinar el conjunt de fonts energètiques. No és l‟apocalipsi, ha estat un accident. Cal 
insistir en la seguretat i en el control. Reitera el prec que va fer a l‟alcalde sobre el control 
de l‟actualització del Pla d‟emergències nuclears.  
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El Sr. Guallar felicita el Sr. Montanya per la seva intervenció i creu que ha sabut situar el 
debat i el problema en el seus justos termes. Avui tenim tots una gran preocupació i un 
dol per la gran catàstrofe que s‟ha produït al Japó. El debat és la seguretat, especialment 
en un món globalitzat com el nostre. Podem estar molt tranquils perquè el nostre territori 
no té perills sísmics importants. Votaran a favor dels punts primer i tercer i en contra de la 
resta. Reitera que cal continuar caminant per garantir la seguretat d‟aquesta font 
d‟energia.  
 
La Sra. Arderiu agreix el debat i comparteix les valoracions que han fet el Sr. Montanya i 
el Sr. Guallar. El seu grup votarà  a favor del punt primer i en contra de la resta. El debat i 
la moció són conseqüència de la catàstrofe nuclear del Japó, un fet que no té precedents. 
Els estudis que han condicionat el disseny de les nostres centrals nuclears són adequats 
a les corresponents ubicacions. Tots els danys produïts són derivats del tsunami, no dels 
criteris sísmics de construcció de les centrals. Podem dir que l‟energia nuclear no és la 
més adient des del punt de vista de sostenibilitat. Malgrat això, avui per avui, és 
imprescindible per poder fer la transició a les energies alternatives, que estan encara en 
fase d‟estudi. Ens hem de fer la reflexió sobre si necessitem tota l‟energia que gastem.  
El pla que es demana en el punt segon de la moció ja està en vigor (ho explica). Quant al 
punt tercer, diu que les centrals de tecnologia americana com les nostres s‟han de 
sotmetre a unes proves d‟estrès ja definides. El Govern ja està actuant i es fa un 
seguiment dels esdeveniments del Japó, per tal d‟aplicar mesures preventives (ho 
comenta amb  detall). Les avaluacions de les proves de resistència  permetran analitzar 
la seguretat de les centrals nuclears davant d‟actuacions i situacions extremes de risc. En 
6 mesos, es faran aquestes revisions i, en 3 mesos més, els reguladors faran l‟avaluació.  
A Catalunya es preveu que les nostres centrals compliran el contingut de les provés 
d‟estrès previstes. Sobre el rebuig al magatzem nuclear, comenta que els estudis tècnics 
diuen que instal·lar aquest magatzem prop de les centrals nuclears millora els 
tractaments dels residus generats per aquestes centrals. Tenim una realitat: unes 
centrals nuclears en funcionament que generen una energia necessària. Els residus han 
de ser tractats perquè ni ara ni en el futur siguin un problema. El nou magatzem servirà 
per garantir el període d‟espera mentre no hi hagi solucions definitives per als residus 
radioactius que generen les centrals. Creu que és evident que els propietaris de les 
centrals nuclears han de tenir una assegurança de responsabilitat civil; el concepte de 
responsabilitat il·limitada és difícil de delimitar i de defensar. L‟objectiu de la societat és 
disposar de consumidors responsables; cal treballar perquè les energies alternatives 
siguin una solució de futur. La generació de residus radioactius no suposa que estiguem 
desprotegits; els estudis tècnics demostren que estem en un context tecnològicament 
segur.  
 
El Sr. Camats agraeix el posicionament dels grups. Creu que ha quedat molt clar quin és 
el punt de vista de cada grup municipal. El posicionament del seu grup ha estat sempre el 
mateix, no ve condicionat pels recents esdeveniments del Japó. El debat és el de la 
seguretat, a banda del de l‟energia i de l‟estalvi. Cal també tenir en consideració que els 
grans accidents  que s‟han produït fins ara (llevat del de Japó) han estat motivats per 
fallades humanes o per manca de manteniment i de controls de seguretat.  
 
El resultat de la votació està reflectit en la part dispositiva de l‟acta.  
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Punt núm. 42. Moció conjunta de tots els grups municipals relativa als cabals i 
qualitat ecològica del riu Segre i altres acords complementaris 
 
El Sr. Barberà destaca la importància de l‟any dedicat al riu Segre i valora el treball de la 
Comissió. Vol agrair també la tasca de les entitats que s‟han sumat a aquest acord: UdL, 
IPCENA, Ateneu Popular de Ponent, Federació Catalana de Piragüisme, Amics del 
Segre, Societat de Pescadors Esportius, ACA, CHE i els grups municipals.  
 
La felicitació a les entitats és assumida per tota la corporació.  
 
S‟aprova per unanimitat.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Montanya recorda que el passat 1 de gener, el  senyor alcalde va  
assumir la presidència del Consorci del Turó de la Seu Vella. Fa la pregunta següent: 
Quines han estat o seran les actuacions com a president del Consoci en ordre a 
començar els treballs previs per tal que la Seu Vella concreti la seva candidatura a 
Patrimoni Mundial?. També formula un prec i demana el Sr. alcalde que la futura 
Ordenança del paisatge urbà de Lleida prevegi una major sensibilitat per a la protecció de 
les visuals del conjunt monumental de la Seu Vella. Tant des de dins de  la trama urbana 
de la ciutat com en el seu sky-line vista des del terme municipal i que es reforci o ampliï 
el redactat d‟aquesta Ordenança i el compliment de l‟article 261 del vigent planejament 
municipal que fa referència a la protecció de les visuals del paisatge urbà de Lleida. Creu 
que el prec podria haver-se tractat, fins i tot, com a moció.  
El Sr. alcalde explica que en la darrera reunió del Consorci, presidida pel conseller de 
Cultura, es va acordar mantenir i impulsar la declaració de la Seu Vella com a Patrimoni 
Mundial de la UNESCO. Encara no s‟ha fet cap reunió amb els representants del nou 
Govern de la Generalitat (espera que es faci al mes d‟abril). Està convençut sobre la 
continuïtat d‟aquesta sol·licitud.  S‟estan millorant les eines de gestió i difusió del conjunt 
del Turó, amb una visió integrada de tot el conjunt (destaca la importància de la 
incorporació de la Suda). Cal reforçar el caire de patrimoni immaterial del Turó, 
incorporant el valor de la “pau” a un indret que ha estat catedral, caserna i element 
cultural. El valor de la pau es pot associar a la història del Turó. Està segur que el Sr, 
Mascarell, nou conseller de Cultura, coincidirà amb aquest plantejament.  
Pren bona nota del prec. Correspondrà regular aquest tema a qui tingui les 
responsabilitats de govern en la propera corporació. Està d‟acord amb la importància de 
preservar les vistes del Turó i es fa ressò  d‟alguna crítica que s‟ha fet sobre la limitació 
parcial de vistes que el nou edifici de la caserna de la Guàrdia Urbana ha provocat en 
alguns punts del carrer Prat de la Riba (tot i que es compleix la normativa vigent). 
El Sr. Montanya agraeix la resposta  i les reflexions que sobre la qüestió ha fet el Sr. 
alcalde. 
 
Número 2.  El Sr. Camats explica que diverses associacions de veïns no han cobrat la 
integritat de les subvencions que els corresponien; algunes entitats com les protectores 
d‟animals tampoc han cobrat encara. El regidor de Participació Ciutadana ha dit que 
l‟Ajuntament pagaria en el termini de 15 dies; quant a les protectores, el regidor de l‟Horta 
ha dit que estava pendent de l‟autorització per part de la Intervenció Municipal. Pregunta 
si es pot comprometre el Sr. alcalde al pagament d‟aquests ajuts.  
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El Sr. alcalde diu que aquests pagaments estan en tràmit a Intervenció. Hi ha entitats que 
tenen pendents pagaments parcials (veïnals, de protecció d‟animals i també esportives). 
Explica que s‟ha signat fa pocs dies la darrera pòlissa de tresoreria i creu que ara tenim 
la disponibilitat de liquiditat normal en aquestes èpoques de l‟any. 
La Sra. Mínguez diu que es va informar al Sr. Camats i que s‟ha parlat amb les 
associacions de veïns, donant les explicacions oportunes. Es deu a les entitats algunes 
parts d‟ajuts que provenen dels organismes autònoms. Es pagaran en els propers dies.  
El Sr. Camats agraeix les explicacions donades.  
 
Número 3. El Sr. Guallar formula un prec. En el Ple passat es va demanar la liquidació 
de la Llotja i es va dir que estava pràcticament tancada. Encara no ens ha estat facilitada 
la liquidació; en voldrien disposar abans d‟acabar el mandat.  
El Sr. alcalde diu que es van fer públiques les dades sobre la desviació que suposaven 
una mica més del 12%. Es lliurarà la liquidació de manera  immediata. 
La Sra. Camps diu que mancava alguna documentació tècnica, la qual cosa ha provocat 
el retard (no l‟havia signat un dels directors de l‟obra). Les xifres no varien; el retard ve 
motivat per la complexitat tècnica de l‟expedient del modificat.  Se‟ls farà arribar.  
El Sr. alcalde diu que la liquidació ha confirmat allò que es va anticipar en el Consell 
d‟Administració de la societat.  
 
 
 
L‟alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari,                                                                                   Vist i plau, 
                                                                                                      L‟alcalde,  
 


